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|| روزنامه جوان |  شماره 4940  1438 مح��رم   22  |  1395 آب��ان    3 دوش��نبه   تشدید روحیه استکبارستیزی پس از برجام 
دشمن شناس��ي جزء لاينفک بقا و پايداري حکومت ها و کشورها در طول 
تاريخ بشري بوده و به قول سن تزو )انديشمند چين باستان و صاحب کتاب 
»هنر جنگ«(، هر کشوري که دشمن خود را نشناسد پيشاپيش شکست را 

پذيرفته است. 
مقام معظم رهبري، حضرت امام خامنه اي در باب دشمن شناسي براساس 
بينش و منطق دين مبين اسلام، »شناخت شيوه هاي دشمني دشمن را از 
شناخت خود دشمن« مهم تر مي داند. صرف نظر از اينکه برخي از افراد دلداده 
يا مرعوب غرب و وادادگان سياسي، امريکا را دشمن نمي دانند و براي تسهيل 
تعامل و رابطه با شيطان بزرگ بر ش��يپور نظريه »توهم توطئه« مي دمند، 
آنچه في الواقع امروزه بين صاحبان ديدگاه هاي سياس��ي در کش��ور مورد 
مناقشه جدي است، موضوع عدم اش��راف آنان به روش هاي دشمني )و نه( 
امريکاست و همين تفاوت ديدگاه سبب خوش بيني آنان به دشمن شده است 
و خوش بين نبودن حضرت امام خامنه اي به فرجام و سرانجام »برجام« نيز 
ناشي از تسلط و شناخت دقيق معظم له بر اهداف مذاکره و فنون و شيوه هاي 

دشمني امريکاست.
علاوه بر اينکه تاريخ امريکا به خوبي نشان مي دهد که سردمداران اردوگاه 
سرمايه داري در امريکا به هيچ وجه به پيمان ها و تعهدات خود پايبند نبوده اند 
و استيون لندمن، کارشناس تاريخ و سياس��ت خارجي در امريکا نيز بر اين 
حقيقت صحه گذاش��ته و مي گويد »در تاريخ امريکا حتي يک توافق وجود 
ندارد که اين کشور پاي آن را امضا کرده و س��پس به آن پايبند باقي مانده 
باشد«، تجربه نافرجام بودن برجام و کارشکني و بدعهدي شيطان بزرگ نيز 
بيش از پيش اين حقيقت مسلم را آشکار ساخت. لذا اين تصور که »کدخدا به 
توافق هايي که امضا کرده پايبند خواهد ماند« با اين توجيه که »عهدشکني 
براي امريکا هزينه سنگيني در پي خواهد داشت«، چيزي بيش  از يک توهم 
و خيالپردازي خام و بدون پشتوانه علمي، عقلي و تاريخي نخواهد بود. امروز 
در سايه تجربه تلخ و پر هزينه مذاکره با شيطان بزرگ و توافقنامه »برجام« و 
در کنار بدعهدي و کارشکني امريکا، خوشبختانه افزايش آگاهي و شناخت 
دقيق تر اهداف ش��يطاني امريکا )نفوذ، دوقطبي س��ازي، بهره ب��رداري از 
ظرفيت هاي بالقوه داخلي براي براندازي و استحاله نظام و...( در مذاکره با ايران 
فراروي مردم و دولتمردان بوده و بي ترديد »بزرگ ترين دستاورد برجام« به 
اعتراف مسئولان امريکايي »افزايش کمي و کيفي بغض و کينه مردم ايران 
نسبت به سردمداران امريکايي به عنوان شيطان و نماد استکبار« است. اين 
دستاورد بزرگ که ميوه شيرين و حاصل نرمش قهرمانانه رهبري معزز انقلاب 
اسلامي بوده و فرجام نيکوي آن »اتحاد ملي و انسجام اسلامي و بي اعتمادي 
به شيطان اکبر و طاغوت اعظم« بوده است بايد توسط مسئولان نظام و احزاب 
سياسي پاس داشته و از آن براي پيشبرد اهداف عاليه نظام مقدس جمهوري 

اسلامي ايران بهره برداري شود. 
 اما آن چيزي که موجب نگراني عميق مردم و دلسوزان نظام شده اين است 
که اين روزها متأسفانه اخبار نگران کننده اي از سوي برخي شخصيت هاي 
حقيقي و حقوقي شنيده مي ش��ود که برخلاف مشي انقلابي نظام مقدس 
جمهوري اس��لامي ايران و برخلاف نص قانون اساسي در مسير لطمه زدن 
به دس��تاورد بزرگ برجام و تخريب باورهاي ضداستکباري و ضدامريکايي 
مردم حرکت مي کنند و درصددند با اس��تفاده از فرصت انتخابات )همانند 
مدل انتخابات رياست جمهوري سال ۹۲ که مذاکره با امريکا را به بهانه لغو 
تحريم ها به مطالبه ملي تبديل کردند(، گفتمان »ضرورت مذاکره همه جانبه 
و تعامل با شيطان بزرگ با هدف لغو همه تحريم ها« را به مطالبه ملي و عمومي 
تبديل نموده و به اين ترتيب نظام را وادار به اتخاذ »نرمش قهرمانانه اي ديگر« 
و تن دادن به مذاکره با شيطان در ساير زمينه ها )که در فرمايشات مقام معظم 
رهبري بر منع اکيد آن تصريح شده است(، نمايند. در حقيقت اين افراد به 
بهانه فعاليت هاي انتخاباتي، خواسته يا ناخواسته مباني سازش با کفر و دشمن 
را تئوريزه نموده و بر پايه دوقطبي سازي امريکايي »يا انقلابي يا رفاه« براي 
آن مباني فکري درست مي کنند و در واقع با اين مغالطه رفاه را در همسويي 
با مهندسي ظالمانه نظام س��لطه و انقلابي بودن را نقطه مقابل رفاه معرفي 
مي کنند و به اين ترتيب اساس انديشه هاي ناب انقلابي حضرت امام خميني 
سلام الله عليه را تحريف کرده و »ضرورت قبول هژموني غرب به سرکردگي 
امريکا و پذيرش مهندسي ظالمانه نظام سلطه« را به مطالبه ملي و عمومي 
تبديل مي کنند. اين افراد، ناجوانمردانه براي توجيه رفتار منافقانه امريکا و 
بدعهدي شيطان در پسابرجام، به جاي حمله به شيطان بزرگ متأسفانه در 
داخل کشور دنبال مقصر گشته و عدم اجازه براي مذاکره همه جانبه با کدخدا 
در تمامي زمينه ها را علت اصلي عدم لغو تحريم ها معرفي مي کنند که علاوه 
بر آنکه جفايي نابخشودني به انقلاب اسلامي و انديشه هاي ناب امامين انقلاب 
اسلامي است، بي ترديد در خوش بينانه ترين حالت، نشانه ضعف ايمان و باور 
نداشتن آنان به توانمندي هاي داخلي و متقابلًا نشانه ارادت و سرسپردگي 

آنان به غرب و امريکاست. 
در 1۲ آبان ماه س��ال ۹۲ حضرت آقا فرمودند: »بن��ده همچنان که گفتم 
خوش بين نيستم؛ من فکر نمي کنم از اين مذاکرات آن نتيجه اي را که ملت 
ايران انتظار دارد، به دست بيايد، لکن تجربه اي است و پشتوانه  تجربه ملت 
ايران را افزايش خواهد داد و تقويت خواهد کرد؛ ايرادي ندارد اما لازم است 
ملت بيدار باشد« و اينک بدعهدي شيطان بزرگ در پسابرجام، مهر تأييدي بر 
بدبيني معظم له به نتيجه مذاکرات است که به لطف خدا امروز بي اعتمادي به 
امريکا مورد اجماع ملي نيز قرار گرفته است. امروز مهم ترين دستاورد داخلي 
انقلاب اسلامي )به فرمايش حضرت امام خامنه اي در تاريخ ۲۶ ارديبهشت 
ماه سال ۸۲( يعني »قطع دست بيگانگان و چپاولگران و سلطه گران نامشروع 
از ايران و ملت و منابع و ثروت هاي آن« با دوقطبي سازي مذکور و با حرکتي 
نرم و موريانه وار توسط مناديان دلدادگي غرب زير سؤال رفته و به دنبال احياي 
مجدد سلطه بيگانگان و چپاولگران به منابع و ثروت هاي کشور ايران هستند. 
بر اين اساس بر همه نخبگان، فرهيختگان، صاحبان خرد و انديشه سياسي، 
خطبا و ائمه جمعه و جماعت، اصحاب رسانه، مسئولان فرهنگي و... فرض 
و واجب اس��ت در جهت حفظ وحدت ملي و بهره برداري حداکثري از تنفر 
عمومي از شيطان بزرگ اقدام نموده و مردم را عليه دوقطبي جعلي »انقلاب، 
رفاه« بسيج نمايند و بر مسئولان نظام در هر سه قوه است که با تلاش مضاعف 
در جهت حفظ روحيه انقلابي و حل مشکلات کشور از طريق پيگيري مستمر 

اقتصاد مقاومتي مانع از فرصت سوزي و بهره برداري دشمنان شوند. 
 

    رسا: آيت الله نوري همداني با تأکيد بر اينکه نبايد در برابر غرب منفعل 
باش��يم، اظهار داشت: دس��تور قرآن اس��ت که بايد برخورد ما با دشمن 
برخوردی هوشيارانه، بيدارانه و همراه با شجاعت و صراحت باشد تا دشمن 
از ما بترسد، حال کساني که امروز در برابر کفار و غرب نرمش نشان مي دهند 

و از سازش با آنها دم مي زنند بدانند عزت از اين راه به دست نمي آيد. 
    فارس: حجت الاسلام علي شيرازي، مسئول نمايندگي ولي فقيه در 
نيروي قدس سپاه با بيان اينکه خون ش��هداي مدافع حرم آينده اسلام 
و انقلاب اسلامي را تضمين مي کند، گفت:  زيربناي تفکر ايجاد شده در 
امت هاي اسلامي، در انقلاب اسلامي ايران و روحيه شهادت پذيري شهداي 

مدافع حرم است. 
     ايرنا: رئيس مجلس شوراي اسلامي در ديدار نايب رئيس مجلس اتريش 
گفت: ايران همواره بر اهميت گفت وگو و مذاکره سياسي به عنوان تنها راه 

غلبه بر مشکلات موجود به جاي استفاده از ابزارهاي نظامي تأکيد دارد. 
    تس�نیم:  دکتر حميدرضا حاجی بابايی رئيس موقت فراکس��يون 

ولايت شد. 

ضرغامی:   دیپلماسي دولت
 براي معیشت مردم خروجي نداشت

اگر از مردم سؤال شود آيا با اقدامات دولت در عرصه ديپلماسي وضعیت 
معیشت و اقتصاد آنها بهتر شده است يا نه، حتماً پاسخ منفي خواهند داد. 
عزت الله ضرغامي، رئيس سابق رسانه ملي در گفت وگويي تفصيلي با تسنيم 
در پاسخ به اين پرس��ش که ارزيابي ش��ما از عملکرد دولت آقاي روحاني 
چيست، آيا دولت فعلي توانس��ته اس��ت انتظارات را برآورده کند، گفت: 
دولتمردان زحمت مي کش��ند و خدمت مي کنند. حرف من هميشه اين 
بوده که هر مديري که مي آيد خدمتي مي کند و نفر بعدي بايد آن را دنبال 
کند؛ من اصلاً قبول ندارم اينکه فردي روي کار بيايد و گذشته را کامل نفي 
کند. برخي طوري رفتار مي کنند که انگار دولت و مسئوليت خود را از دست 
طاغوت گرفته اند که اين کار اصلاً شايسته نيست. من واقعاً چنين اعتقادي 
ندارم؛ هر دولتي نقاط قوت و ضعفي دارد. هر مديري مي آيد تصور مي کند 
ناجي اس��ت. ضرغامي افزود: به نظرم مجموعه زحماتي که دولت يازدهم 
در عرصه هاي مختلف از جمله ديپلماس��ي کش��يده است، جاي خودش 
محترم است و من در مقام ارزيابي اين اقدامات نيستم اما حرفم اين است که 
خروجي اين زحمات بايد براي مردم معنا و مفهوم داشته باشد و بايد مردم 
خروجي زحمات دولت را احساس کنند. وي در عين حال تأکيد کرد: اگر از 
مردم سؤال شود آيا با اقدامات دولت در عرصه ديپلماسي وضعيت معيشت 
و اقتصاد آنها بهتر شده است يا نه، حتماً پاسخ منفي خواهند داد. يعني لازم 
نيست کسي درباره عملکرد دولت يازدهم تحليل کند، هر کس در خيابان 
قدم بزند و با مردم صحبت کند مشخص مي شود که زحمات دولت خروجي 
خاصي براي مردم نداشته است. وي در بخش ديگري از اين گفت وگو تصريح 
کرد: »فعلاً برنامه اي براي کانديداتوري در انتخابات رياست  جمهوري سال 
۹۶ ندارم و مهم ترين وظيفه اي که در اين مقطع احساس مي کنم، تقويت 

جريان و نيروهاي انقلابي است.«

سردار جلالي:
لبخند سیاستمداران ما 

به پشتوانه قدرت دفاعي است
می�ز  پش�ت  لبخن�د  ب�ا  ام�روز  اگ�ر  م�ا  سیاس�تمداران 
مذاک�ره مي نش�ینند ب�ه پش�توانه ق�درت دفاع�ي اس�ت. 
سردار غلامرضا جلالي، فرمانده پدافند غيرعامل کشور در دومين جشنواره 
علمي سلمان فارسي توليد، انباشت، نمايش و تقسيم قدرت را چهار عامل 
توليد بازدارندگي عنوان کرد و گفت: هر آنچه که کشور را در برابر تهديدات 
غني مي کند، توليد محسوب مي شود. وي با بيان اينکه اگر سياستمداران ما 
امروز با لبخند پشت ميز مذاکره مي نشينند به پشتوانه قدرت دفاعي است، 
گفت: سياستمداران جهاني امروز از قدرت هوشمند استفاده مي کنند که اين 
موضوع مولفه هاي مختلفي دارد و دستورات قرآن ما را ملزم به افزايش قدرت 
کرده است. فرمانده پدافند غيرعامل در بخش ديگري از سخنانش با اشاره به 
نمايش گذاشتن شهرهاي موشکي سپاه گفت: به نمايش گذاشتن شهرهاي 
موشکي بخشي از توان قدرت نظامي ماست، البته معتقديم بخشي از توان 
نظامي ما نيز براي غافلگيري دشمنان بايد مخفي بماند. اينکه دشمنان ما 
حمله زميني را عليه ما منتفي مي دانند به دليل لبخند سياسي نيست بلکه 
به خاطر دفاع مستحکم نظامي در حوزه زميني است. وي همچنين با اشاره 
به قرارداد FATF گفت: امريکايي ها تهديد مالي خود را عليه ما در قالب 
FATF اعمال مي کنند و تناقضات FATF کاملا سياسي است. جلالي با 
تأکيد بر اينکه بايد به صورت هوشمندانه با FATF برخورد کنيم، گفت: از 
نظر ما رژيم صهيونيستي و عربستان منشأ و منابع تروريستي در دنيا هستند 
و اين دو کشور به عنوان ناظرين در FATF معرفي شده  اند. فرمانده پدافند 
غيرعامل کشور تصريح کرد: اگر مهندسي نظام بانکي خود را به انگليسي ها 
و همچنين مهندسي نظام IT خود را به امريکا بسپاريم به اين معناست که 
تهديدات خود را نشناخته ايم. جلالي گفت: همه دلسوزان نظام به دنبال 
شفافيت نظام بانکي هس��تند اما از طرفي بايد بدانيم که استراتژي آمدن 
سرمايه هاي خارجي به کشور خدمت محسوب مي شود يا اشراف و کنترل؟ 
وي تأکيد کرد: امروز زماني که از تهديد صحبت مي شود نبايد کسي توقع 
توپ و تانک داشته باشد زيرا سلطه در حوزه هاي مالي و پولي سوار است و 

هنر ما اين است که بتوانيم اين دو را از يکديگر تفکيک کنيم. 

انتصاب رئیس صندوق فرهنگیان سیاسي کاري بود
رئی�س کمیس�یون آم�وزش و تحقیق�ات مجل�س گف�ت: اقدام 
وزي�ر مس�تعفي آم�وزش و پ�رورش در انتص�اب ف�ردي ب�ه 
عن�وان رئیس صن�دوق فرهنگیان ش�ائبه سیاس�ي ب�ودن دارد. 
محمدمهدي زاهدي، رئيس کميسيون آموزش و تحقيقات مجلس شوراي 
اسلامي در جلسه علني ديروز پارلمان، با انتقاد از عملکرد دولت در معرفي 
وزراي پيشنهادي درباره رأي نياوردن اين افراد در مجلس بيان کرد: شما 
بايد همه جانبه نگر باشيد و با مجلس اينگونه رفتار نکنيد که در اذهان مردم 
اثر منفي مي گذارد. مطمئن باشيد در انتخابات آينده رياست جمهوري مردم 

پاسخي مناسب نسبت به اين عملکرد دولت مي دهند.
زاهدي با انتقاد از سياسي کاري وزير مستعفي آموزش و پرورش نسبت به 
انتصاب فردي به عنوان رئيس صندوق فرهنگيان تصريح کرد: چرا در آخرين 
لحظه وزير مستعفي آموزش و پرورش اين فرد را به عنوان رئيس صندوق 
فرهنگيان اعلام کرد؟ اين اقدام شائبه سياسي بودن دارد لذا وزير مستعفي 
بايد اجازه مي داد که وزي��ر جديد اين انتصاب را انجام ده��د. وي در مورد 
انتصاب رئيس جديد صندوق ذخيره فرهنگيان عنوان کرد: اين فرد قبلاً در 
شرکت شستا و شرکت سرمايه گذاري پتروشيمي داراي سوابق سوءمديريتي 
بوده است. سيدحسين نقوي حسيني، نماينده مردم ورامين در مجلس نيز 
با انتقاد از تغييرات کابينه گفت: تغييرات کابينه بايد براي رفع معيشت، 
اش��تغال، خروج از رکود و رفع بيکاري باش��د ولي اين تغييرات سياسي و 
انتخاباتي اس��ت. وي در تذکري خطاب به رئيس جمهور درباره تغييرات 
کابينه خود بيان کرد: اين تغييرات با رويکرد سياسي چه مشکلي از کشور را 
حل مي کند؟ تغييرات کابينه بايد براي رفع معيشت، اشتغال، خروج از رکود 
و رفع بيکاري باشد که در اين صورت نمايندگان مجلس استقبال مي کنند 
ولي اين تغييرات سياسي و انتخاباتي است. وي درباره تغيير وزير آموزش و 
پرورش نيز گفت: صندوق فرهنگيان به غارت رفت و اموالش دزديده شد. 
فشار بر معلمان جهت کاهش ساعت کار و رفع مشکلات بازنشستگان با تغيير 
وزير آموزش و پرورش چگونه حل مي شود؟ اين تغييرات بايد با رويکرد رفع 

مشکلات صورت گيرد و انتخاباتي نباشد. 

سيدعبدالله متوليان

يک فعال سیاسي اصلاح طلب:
ترمیم کابینه شوي انتخاباتي بود

روحان�ي با اينک�ه ب�راي دور آين�ده نیازمن�د رأي مردم اس�ت به 
بس�یاري از وعده هاي خود عمل نکرده اس�ت، چه تضمیني وجود 
دارد ک�ه در دور دوم خ�ود ب�ه وعده ه�ا و تعهدات�ش عم�ل کند. 
مجيد بهمن زاده، دبير جبهه اصلاح طلبان در گفت وگو با فارس، درباره 
حمايت اصلاح طلبان از حسن روحاني در سال ۹۶ اظهار داشت: ما در سال 
۹۲ از آقاي روحاني به واسطه وعد ه هاي ايشان حمايت کرديم. وي با طرح 
اين پرسش که آيا حمايت اکثريت اصلاح طلبان از آقاي روحاني به واسطه 
اين وعده ها و شرط اين حمايت نبوده است، گفت: آيا بعد از چهار سال قرار 
است بگوييم که هدف ما در انتخابات آتي اين است که روحاني انتخاب شود. 
بهمن زاده به تغييرات اخير در کابينه دولت يازدهم نيز اشاره و تأکيد کرد 
اينکه شب انتخابات تلاشي صورت بگيرد تا کابينه ترميم شود بيشتر شبيه 
يک شوي تبليغاتي است تا تحقق وعده هاي دولت پس از يک دوره چهار 
ساله. دبير جبهه اصلاح طلبان با تأکيد بر اينکه حمايت ما از روحاني در دور 
دوازدهم کاملاً مشروط به انجام وعده هاي وي خواهد بود، اظهار کرد: آقاي 
روحاني با اينکه براي دور آينده نيازمند رأي مردم است به بخش زيادي از 
وعده هاي خود عمل نکرده. حالا چه تضميني وجود دارد که وقتي ايشان 
براي دور دوم رياست جمهوري خود انتخاب شود به وعده ها و تعهداتي که 

به حاميان خود داده است، عمل کند.  

ادامه از صفحه يک 
 محس��ني اژه اي در ادامه تصريح کرد: در پاره اي 
موارد عفت عمومي قانوناً و شرعاً امکان ريز شدن 
و تحقيق جزيي نيس��ت و ضابط حق ورود ندارد 
و اگر نيروي انتظامي يادادس��را وارد شود، خلاف 
صورت گرفته است. در اينجا پرونده بايد مستقيم 
به دادگاهي که با چند قاضي تش��کيل مي شود، 

ارجاع شود. 
 وي با بيان اينکه براساس قانون اساسي و قوانين 
ديگر موارد عفت عمومي از جمله مواردي اس��ت 
که بايد به صورت غيرعلني به آن رسيدگي شود، 
گفت: دليل اين موضوع اين است که خيلي اوقات 
بيشتر از اينکه به ضرر مجرم باشد به ضرر شاکي 
اس��ت و گاهي افش��اي موضوع به خانواده شاکي 
لطمه وارد مي کن��د و حتي برخي موارد اش��اعه 
فحش��ا مي ش��ود. بنابراين چه آ نجاي��ي که جرم 
اثبات شده و چه آنجايي که جرم اثبات نشده هيچ 
کس مجاز نيست آن را مطرح کند. موضوع بحث 
سياسي گروهي نيست، بلکه شرع و قانون و اخلاق 

اجازه نمي دهد. 
 وي با بيان اينکه بدون شک آنچه که اين روزها رد 
و بدل مي شود از سوي دشمن و براي کسب منافع 
آنها است، گفت: ما در س��ال به ميليون ها پرونده 
رس��يدگي مي کنيم. در برخ��ي پرونده ها ادعاي 
شاکي مسائل سوءاخلاقي است، چند مورد آن را 
ديديد يا صداي امريکا پيگيري کند؟ چرا در يک 
مورد اين همه موض��وع را دنبال مي کنند. معلوم 

است که به دنبال اهداف خاص خود مي روند. 
 سخنگوي قوه قضائيه افزود: در اين پرونده کسي 
آمده شکايت کرده و شکايت بررسي شده، اما هنوز 
مرحله رسيدگي به پايان نرسيده است. اين پرونده 
که در ابتدا يک شاکي داش��ت و بعداً سه يا چهار 
نفر شدند در مسئله خلاف عفت عمومي قرار منع 
تعقيب صادر شده و اين قرار قطعي است. ادعاي 
ديگري شده که تشويق به فساد صورت گرفته، در 
مورد اين مسئله هم قرار منع تعقيب صادر شد، اما 

اعتراض ش��د و به دادگاه رفت و دادگاه با قرائن و 
شواهدي گفته که بايد رسيدگي ادامه پيدا کند، به 

همين دليل قرارمنع تعقيب را نقض کرده است. 
 وي با بيان اينکه س��روصدايي که در اين پرونده 
ايجاد ش��ده کاملًا غيرطبيعي اس��ت، گفت: من 
بارها خواسته ام تا زماني که اتهامي روشن نشده و 
حکمي صادر نشده آن  را انتشار ندهيد. اين اقدام 

جرم و قابل تعقيب است. 
 محس��ني اژه اي درادامه و در پاس��خ به س��ؤالي 
درخصوص پرون��ده احمد منتظ��ري گفت: اين 
پرونده مربوط به دادس��راي ويژه روحانيت است. 
مي دانم که پرونده در حال رسيدگي است و هنوز 

حکم قطعي صادر نشده است. 
 محسني  اژه اي در پاسخ به سؤالي درباره پرونده 
سيامک و باقر نمازي گفت: از ريز پرونده آنها خبر 
ندارم، اما دادستان تهران اسم مجرمين،  مجازات 
و نوع اتهام آنها را رسانه اي کرده است و نمي دانم 
که آيا قانون را در اين مورد رعايت کرده اند يا خير، 
زيرا در هيچ پرونده اي ت��ا زماني که حکم قطعي 
نشده باش��د، حق ندارند حکم مجازات و اتهام را 

اعلام کنند. 
    آزادي هما هودفر

 ارتباطي به خاوري نداشته است
سخنگوي قوه قضائيه در پاسخ به سؤالي مبني بر 
اينکه آيا پس از آزادي هما هودفر مذاکراتي براي 
آزادي خاوري هم انجام شده يا خير، گفت: آزادي 
هما هودفر ارتباطي به خاوري نداشته و از ابتدا تا 
امروز نيروي انتظامي، وزارت خارجه و قوه قضائيه 
فردي را که فساد مالي داشته، تحت تعقيب قرار 

داده اند. 
 وي درباره موضوع واگذاري املاک ش��هرداري 
تهران و بازداشت مديرمسئول سايت معمارنيوز 
گفت: در اين موضوع بازرسي کل کشور در حال 
بررس��ي پرونده بود و زماني که پرونده در مرحله 
تحقيقات مقدماتي است، پرونده کاملًا محرمانه 

است و نبايد افشا شود. 

وي افزود: رئيس شوراي شهر در خصوص مسائل 
حول و حوش اين قضيه از معمارنيوز شکايت کرده 
اس��ت، زيرا به گفته مديران سازمان بازرسي کل 
کش��ور قبلًا به معمارنيوز تذکرات لازم داده شده 
بود، اما با اين حال اين س��ايت مس��ائل را مطرح 
کرد و سپس شهردار تهران از دادستان کل کشور 
درخواست بررسي اين موضوع را داشت همچنين 
شوراي شهر به رياست قوه قضائيه نامه نوشتند و 
درخواست بررسي موضوع را کردند و رئيس قوه 
قضائيه نيز به دادستان مأموريت بررسي را دادند. 
هنوز در اين مورد گزارش دادستان کامل نشده و 
در مراحل نهايي است و در10 روز آينده نتايج آن 

اعلام خواهد شد. 
 حکم مرتضوي به زودي صادر مي شود

وي همچنين درپاسخ به سؤال ديگري در خصوص 
پرونده س��عيد مرتضوي گفت: درباره اين پرونده 
آنطور که شنيده ام دادگاه تمام شده و لوايح نيز رد 

و بدل شده است و به زودي حکم صادر مي شود. 
 اژه اي در پاسخ به سؤال يکي ديگر از خبرنگاران 
مبني بر اينکه وکيل محمدرضا رحيمي، معاون 
اول رئيس جمهور س��ابق ادعا ک��رده موکلش به 
زودي آزاد مي ش��ود، اف��زود: م��ن چنين خبري 
نشنيدم، از خودش بپرسيد. آقاي رحيمي يا بايد با 
آزادي مشروط آزاد شود که اطلاع ندارم يا بايد عفو 

شود که چنين اتفاقي نيفتاده است. 
س��خنگوي قوه قضائيه در پاسخ به سؤال ديگري 
درباره احضار هفت نفر از فعالان سياسي و دادگاه 
اين افراد که قرار اس��ت17 آبان برگزار ش��ود، اما 
متهمان مدعي هس��تند پرونده براي مطالعه در 
اختيارشان قرار نگرفته، گفت: هيچ وقت پرونده ها 
در اختيار متهم قرار نمي گيرد بلکه متهم مي تواند 
مطالعه بخشي از پرونده خود را مطالبه کند، اما کل 

پرونده در اختيار قرار نمي گيرد. 
     ممنوع الخروج ش�دن ۱۶ نف�ر از عوامل 

مرتبط با فساد بانک ملت
 درادامه اين جلس��ه محس��ني اژه اي در پاسخ به 

س��ؤال خبرنگاري درباره آخرين وضعيت پرونده 
فس��اد بانک ملت اظهار داشت: در جريان آخرين 
اقدام انجام ش��ده در اين پرونده، 1۶ نفر از عوامل 

فساد ممنوع الخروج شدند. 
 وي همچنين با بيان اينکه تحقيقات ادامه دارد و 
پرونده هنوز به دادگاه نرفته است، گفت: مقداري 

از  اموال نيز در اين پرونده توقيف شده است. 
 حجت الاسلام غلامحسين اژه اي در پاسخ به سؤال 
يکي از خبرنگاران در خصوص ماجراي رسيدگي به 
پرونده فيش هاي حقوقي گفت: متأسفانه تا امروز 
دولت هيچ گزارشي به قوه قضائيه ارسال نکرده و 
به جز تعداد معدودي از مديران که برکنار شدند 

مابقي در سمت هاي ديگر جابه جا شدند. 
 وي با بي��ان اينکه در ق��وه قضائيه ني��ز اقدام 
شايسته اي درباره رسيدگي به پرونده فيش هاي 
حقوقي انجام نشده است، افزود: سازمان بازرسي 
گزارش کاملي از اين پرونده تهيه کرده اس��ت، 
ولي متأس��فانه دريافتي برخي افراد که داراي 
چند شغل و سمت هستند به تفکيک مشخص 
نيست، به عنوان مثال در خصوص مديران حوزه 
پزش��کي يک بخش��ي از دريافتي اين افراد به 
واسطه حقوق مديريتي شان است و بخش ديگر 
دريافتي آنها از فعاليت ش��ان بر حوزه درماني و 
پزش��کي اس��ت که در گزارش فعلي مخصوص 
دريافتي اين افراد ذکر ش��ده و تفکيک حقوق 

مديريتي از غيرمديريتي انجام نگرفته است. 
 سخنگوي قوه  قضائيه با تأکيد بر اينکه متخلفان 
قطعاً بايد مبالغ دريافت��ي را بازگردانند، گفت: 
البته در هفته اخير نيز فردي شناسايي شد که 
به عنوان مأمور از دس��تگاهي به دستگاه ديگر 
منتقل ش��ده بود که پس از بررسي هاي انجام 
شده مش��خص ش��د که اين فرد حقوق کامل 
خود را هم از دستگاه مبدأ مي گيرد و هم حقوق 
کلاني از دستگاه مقصد دريافت مي کند و بالغ 
بر 3۶ ميليون تومان ب��ه صورت ماهانه دريافت 

مي کند. 

اژه ای:  دولت   گزارشي درباره فيش هاي حقوقي به قوه قضائيه  نداده است 
ممنوع الخروجی ۱۶ نفر از عوامل مرتبط با فساد بانک ملت 

محمدعلي نجفي دقیقه 90 خط خورد

نامه ترمیم کابینه در هواي مه آلود مجلس

با معرفي رس�مي سه وزير پیش�نهادي دولت 
ب�ه مجل�س ب�راي وزارتخانه ه�اي فرهنگ و 
ارش�اد اس�لامي، ورزش و جوان�ان و آموزش 
و پرورش ترمی�م کابینه دولت تدبی�ر و امید 
وارد فاز جديدي ش�د. بدين ترتیب با ارس�ال 
نامه رئیس جمهور به مجل�س حدس و گمان و 
خبرهاي درگوش�ي درباره وزراي پیشنهادي 
دولت به ج�ز يک مورد صحی�ح از آب درآمد. 
در نامه حس��ن روحاني به رئيس مجلس شوراي 
اسلامي آمده است: احتراماً در اجراي اصل 133 
قانون اساسي جمهوري اسلامي ايران، شرح حال و 
برنامه جناب آقايان  دکتر سيد رضا صالحي اميري، 
مس��عود س��لطاني فر و دکتر فخرالدين احمدي 
دانش آش��تياني براي اخذ رأي  اعتماد به ترتيب 
جهت وزارتخانه هاي فرهنگ و ارش��اد اسلامي، 
ورزش و جوان��ان و آموزش و پ��رورش  به مجلس 

شوراي اسلامي معرفي مي گردد. 
 نکته جالب درباره سه وزير پيشنهادي رد شدن هر 
سه در مجلس نهم براي وزارتخانه هاي پيشنهادي 
اس��ت. صالحي اميري با س��خنان الياس نادران، 
نماينده مجلس ش��وراي اس��لامي در دوره نهم 
درباره سوابق وي در مديريت اداره کل اطلاعات 
در استان خوزستان از رسيدن به وزارت باز ماند. از 
سوي ديگر مسعود سلطاني فر نيز در شرايط مشابه 
از رسيدن به وزارت باز ماند. احمدي دانش آشتياني 
سال ۹3 پس از استيضاح و برکناري رضا فرجي دانا 
از وزارت علوم، پس از جعفر ميلي منفرد و محمود 
نيلي به مجل��س رفت، اما ب��ا 171 رأي مخالف و 
1۶ رأي ممتنع از نشستن بر کرسي وزارت علوم 

بازماند. 
    معرفي وزرا اعلام وصول نشد

نکته جالب در ميان اخبار ديروز، تغيير ناگهاني نام 
محمدعلي نجفي به دانش آش��تياني براي وزارت 

آموزش و پرورش بود؛ تغييري که تا حدودي دور 
از انتظار بود. 

حت��ي در آغاز جلس��ه خبري در صح��ن علني 
منتشر ش��د که حاکي از معرفي نجفي به عنوان 
وزيرآموزش و پ��رورش بود، اما ب��ه ناگهان دبير 
هيئت رئيسه از معرفي دانش آشتياني به عنوان 
وزير پيش��نهادي آموزش و پرورش خبر داد. در 
اين ميان حتي برخي از اعضاي فراکسيون اميد 
نيز بر اين نکته تأکي��د مي کردند که دولت هيچ 
هماهنگي حتي با نمايندگان همراه با خود ندارد 
و آنان اخبار مرتبط با اين مسئله را از کانال هاي 
تلگرامي دريافت مي کنند. نکته جالب اينجا بود 
که نامه معرفي اين س��ه وزير در دقايق پاياني به 
مجلس رسيد و به دليل اينکه برنامه هاي وزرا به 
نامه پيوست نشده بود، اعلام وصول آن از سوي 
هيئت رئيسه به جلس��ه بعدي موکول شد. اين 
خبر براي اولين بار از سوي رنجبرزاده عضو هيئت 
رئيسه مجلس اعلام شد. با وجود اين قرار است، 
فراکسيون مستقلين اولين تشکل مجلسي باشد 
که با وزرا در خصوص نحوه اداره س��ه وزارتخانه 
مرتبط با وزرا جلس��ه داش��ته باش��د. همچنين 
روز گذش��ته مجمع رهروان ولايت در جلسه اي 
به رياس��ت علي لاريجاني صلاحيت س��ه وزير 

پيشنهادي رامورد بررسي قرار داد. 
    پژمانفر: بايد بررسي کنیم

نگاه اوليه به فضای مجلس نشان مي دهد که سه 
وزير پيش��نهادي با توجه به س��ابقه خود اوضاع 
چندان مناسبي در بين نمايندگان ندارند. نظرات 
نمايندگان به دليل عدم آش��نايي با برنامه هاي 
سه وزير اغلب نامشخص است. اين مسئله حتي 
در بين نمايندگان فراکسيون اميد نيز به چشم 
مي خورد. برخي ديگر نيز با توجه به سابقه وزرا و 
همچنين تاکتيکي بودن برکناري وزراي قبلي، 

حاضر به دادن رأي مثبت به وزراي پيش��نهادي 
نيستند. حجت الاس��لام نصرالله پژمانفر، رئيس 
کميس��يون فرهنگي مجلس شوراي اسلامي در 
گفت وگو با خبرنگار »جوان« درباره جو عمومي 
مجلس نس��بت به وزراي معرفي ش��ده از سوي 
دولت گفت: اظهارنظر در ش��رايط فعلي درباره 
وزراي پيش��نهادي چندان صحيح نيست، بايد 
برنامه هاي آنان مورد بررسي قرار بگيرد، تا بتوان 
در اين باره پاسخ روش��ني به شما داد. وي افزود: 
از سوي ديگر برخي نمايندگان سؤالات جدي از 
وزراي پيش��نهادي درباره عملکرد گذشته آنان 
دارند که بايد پاسخ مناس��بي از سوي آنان داده 
شود. رئيس کميس��يون فرهنگي مجلس گفت: 
به نظر م��ن مجل��س در وهله اول نظ��ر چندان 
مس��اعدي به اين وزرا ندارد. البته ما به زودي با 
وزراي پيش��نهادي براي وزارتخانه هاي ورزش 
و جوانان و فرهنگ و ارش��اد اس��لامي جلسات 
مداومي خواهيم داش��ت تا برنامه ه��اي وزراي 

پيشنهادي را بشنويم. 
    سالک: وزراي پیشنهادي رأي نمي آورند

از سوي ديگر حجت الاس��لام سالک يکي ديگر از 
اعضاي کميسيون فرهنگي مجلس در گفت و گو با 
خبرنگار »جوان« با انتقاد از اينکه تغيير وزرا بيشتر 
جنبه انتخاباتي دارد، گفت: تغيير وزراي فرهنگ و 
ارشاد اسلامي، آموزش و پرورش و ورزش و جوانان 
براي پوشاندن ناکارآمدي دولت در حوزه بيکاري، 
معيش��ت مردم و همچنين طلاق صورت گرفته 
است و ارتباطي با عملکرد مستقيم اين وزرا ندارد. 
وي افزود: مشخص اس��ت که تغيير اين سه وزير 
براي اهداف خاص انتخاباتي صورت گرفته است. 
وزارت آموزش و پرورش با 14ميليون دانش آموز 
و معلم سروکار دارد و مي تواند نقشي موج ساز در 
جامعه به هنگام اتفاقات سياس��ي داشته باشد. از 

س��وي ديگر وزارت ورزش و جوان��ان و فرهنگ و 
ارشاد اسلامي به دليل سروکار داشتن با هنرمندان 
و قهرمانان از تأثيرگذاري بالايي برخوردار هستند. 
طبيعي است که دولت در چنين شرايطي به دنبال 

تأثيرگذاري بر اين سه وزارتخانه باشد. 
اين عضوکميس��يون فرهنگي مجلس ش��وراي 
اس��لامي ادامه داد: اين در حالي اس��ت که اگردر 
تغييرات گفته شده رضايت مردم شرط بود، دولت 
بايد به دنبال تغيي��ر در وزارتخانه هاي اقتصادي 
مي ب��ود، در حالي که ما ش��اهد هس��تيم، دولت 
به وزارتخانه هاي اقتص��ادي و عملکرد آنها هيچ 
توجهي ندارد. در حالي که معيشت مردم در اختيار 
اين دستگاه ها قرار دارد. از سوي ديگر برخي افراد 
شايس��ته تر نيز وجود داش��تند که به عنوان وزير 
جايگزين در اين باره معرفي شوند، اما دولت تنها از 
بين اصلاح طلبان و با يک گرايش فکري خاص وزرا 
را انتخاب کرده است که با بحث شايسته سالاري 
در تناقض است. سالک در خصوص نظرات خود 
درب��اره وزراي پيش��نهادي و رأي مجلس به آنها 
گفت: مجلس براساس سوابق و شايستگي ها رأي 
مي دهد. متأس��فانه بعضي از وزراي پيش��نهادي 
در مقاطع مختلف از جمله بح��ث فتنه عملکرد 
مناسبي نداشتند و اصولاً همين مسئله سبب رأي 
منفي مجلس نهم به آنان شد. به نظر من همين 
مسئله هم در مجلس دهم بر رأي آنها تأثيرگذار 

خواهد بود. 
    صادقي: هنوز چیزي مشخص نیست

محمود صادقي، نماينده مردم تهران در مجلس 
شوراي اسلامي در گفت و گو با »جوان« و در پاسخ 
به سؤالي درباره نظرات فراکسيون اميد پيرامون 
سه وزير انتخابي گفت: من سخنگوي فراکسيون 
اميد نيستم که در اين باره بخواهم نظري بدهم، 
اما هنوز چيزي مشخص نيس��ت که نمايندگان 
بخواهند درباره آن نظر دهند. وي افزود: به احتمال 
زياد فراکسيون اميد جلساتي با وزراي پيشنهادي 
خواهد داشت تا بتواند برنامه هاي آنها را بشنود، اما 

هنوز چيزي در اين باره مشخص نيست. 
    وزرا هفت�ه بعد ب�ه جلس�ه رأي اعتماد 

مي رسند
 به نظر مي رس��د که هفته آينده موعد رأي گيري 
درباره سه وزير پيشنهادي مجلس باشد. حسينعلي 
اميري، مع��اون پارلمان��ي رئيس جمه��ور نيز از 
برگزاري جلسه رأي اعتماد به سه وزير پيشنهادي 
فرهنگ و ارشاد اسلامي، ورزش و جوانان و آموزش 
و پرورش در هفته آين��ده با حضور رئيس جمهور 
خبر داد. البته وي با خوش بيني از رأي آوري سه 
وزير صحبت کرد و گفت: در جلسه اي که امروز با 
نمايندگان مجلس داشتم متوجه شدم که فضاي 
عمومي در خانه ملت ب��راي رأي اعتماد به وزراي 
پيشنهادي خوب است. با شرايط فعلي و با وجود 
خوش بيني دولتي ها به نظر مي رسد که سه وزير 
پيشنهادي کار سختي براي گرفتن رأي اعتماد از 
نمايندگان مجلس شوراي اسلامي داشته باشند. 
با اين حال بايد به انتظار نشست و تحولات روزهاي 
آينده به خصوص جلسات آنان را با نمايندگان به 

نظاره نشست.  

 مهدی پورصفا
     بهارستان

     گزارش 


